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                    Summary
The dorsal skin gland of the Norwegian Lemming,Lemmus l. lemmus (L.), develops progressively into a naked area close to the tail. The secretion is waxy and yellow with a faint scent like honey. It is formed in epidermal pits developing a function similar to the holocrine sebaceous glands which do not proliferate conspicuously in the gland area. Morphological and ethological features indicating a function of this rump gland in the scent marking of territories are disenssed.


Zusammenfassung
Die dorsale Hautdrüse des norwegischen LemmingsLemmus l. lemmus entwickelt sich progressiv zu einer nackten Fläche dicht am Schwanz. Das Sekret ist wachsartig und gelb mit einem leicht honigähnlichen Geruch. Es wird in epidermalen Vertiefungen gebildet. Diese besitzen eine ähnliche Funktion wie die holokrinen Talgdrüsen, die nicht dauernd sezernieren. Morphologische und ethologische Merkmale, die dafür sprechen, daß die Drüse zur Geruchsmarkierung dient, werden diskutiert.
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